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Andere reacties5.

Eventueel zou U dit aan de ringers kunnen laten weten. Uiteraard blijft de

inhoud van Uw bovengenoemd schrijven ongewijzigd."

"Mijne Heren,

Wanneer je de ene week krijgt te horen dat het bedrijf waar je werkt kollek-

tief ontslag heeft aangevraagd voor al het personeel en de andere week een brief

ontvangt van het Vogeltrekstation met de mededeling dat je via een fikse verho-

ging van de ringprijzen mee moet betalen aan de salarissen van de medewerkers

van de ringcentrale, kan ik u meedelen dat ik uw vertrouwen dat ik deze maat-

regel zal kunnen billijken, zal beschamen.

Met name de hint om, wanneer ik door deze maatregel in financiële moeilijkheden
zou komen, subsidie te vragen aan de Stichting Vogeltrekstation, vind ik rond-

uit onbeschaamd. U verlangt nota bene van mij dat ik bij derden ga bedelen om

een bijdrage voor het personeel der ringcentralel
Is het nooit bij u opgekomen dat u daar zelf ook wel eens om zou kunnen vragen?
Maar het is kennelijk de bedoeling dat het vogelringwerk blijft voorbehouden

tot de "happy few". Ik deel u mede dat ik ernstig protesteer tegen deze gang van

zaken."

Hieronder vindt U nog enkele brieven over de ringprijzen per 1 oktober 1983.

In het volgende nummer van ”Op het Vinketouw” zullen wij daar op terug komen.

”Uw schrijven betreffende de nieuwe ringprijzen per 1-10-’83 heb ik in goede
orde ontvangen. Ik heb begrepen dat het vogelringstation geen giften mag ont-

vangen. De Stichting Huib Kluyver Fonds mag dit, dacht ik, wel. (E.J.M. Veling;
J.M. Coenenstraat 31 II - 1071 WE Amsterdam; giro 8200 Amro Bank, Leiden t.n.v.

vorengenoemd fonds). Zit hier ook voor U een mogelijkheid in.
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"Aan de medewerkers van het Vogeltrekstation,

Met enige verbazing las ik uw brief over verhoging ringprijzen. U constateert een

verdubbeling van de werkzaamheden die met dezelfde mankracht als voorheen moeten

worden uitgevoerd. Om de problemen het hoofd te bieden wilt u geen impopulaire

maatregelen nemen en besluit de ringprijzen te verhogen om zodoende een extra

hulpkracht te kunnen aantrekken.

Geen slecht idee.

Maar waar ik me eigenlijk al jaren over verbaas is de wijze waarop in Nederland

de ringers werken: de meesten hebben een algemene ringvergunning neem ik aan en

mogen dus in principe iedere vogel (enkele uitzonderingen daargelaten) ringen.

Het resultaat is dat in veel gevallen eigenlijk lukraak vogels gevangen en ge-

ringd worden. Die gemakkelijk te vangen zijn worden ook veel geringd (koolmees,
merel etc.). Natuurlijk, er zijn specialisten die zich op bepaalde soorten toe-

leggen en interessante terugmeldingen krijgen (onderzoekers en/of vangspecialis-

ten). Maar wat ik mis is een duidelijk gericht ringonderzoek, vanuit Heteren ge-

leid.

Er zijn ongetwijfeld een aantal soorten waar we meer van willen weten en waar-

naar gericht trekonderzoek gedaan zou moeten worden. Maar er zijn waarschijnlijk

veel vogels die door ringers geringd worden zonder dat zij zelf een bijzondere

interesse hebben in de terugmeldingen en waarop ook V.T. in deze tijd van be-

zuinigingen niet zit te wachten.

Ik zou er dan ook voor willen pleiten dat u het beleid in zoverre ombuigt dat de

ringers die zelf niet een bepaald onderzoek uitvoeren een gerichte vang- en ring-

opdracht krijgen van een beperkt aantal soorten waar we meer van willen weten.

Andere soorten zouden dan nog in zoverre geringd kunnen worden, dat u van die

soorten een limiet bepaalt (eventueel per ringer niet meer dan bijv. 50 kool-

mezen)
.

In het licht van bovenstaande lijkt het me dan ook zinvol dat ringersbijeenkom-

sten twee doelen nastreven: a. overleg over te verrichten werkzaamheden, b. in-

formeren over onderzoekresultaten. We slaan, als bovenstaande het beleid zou wor-

den, hopelijk twee vliegen in een klap:

1. we krijgen meer gegevens van vogels waar we werkelijk meer van willen weten

2. de ringcentrale wordt niet overbelast met terugmeldingen van soorten waar

momenteel weinig belang in gesteld wordt

Ik hoop dat deze brief een bijdrage levert in het zoeken naar een oplossing voor

het goed en efficiënt functioneren van het V.T., een instituut dat ik een zeer

warm hart toedraag.

Met vriendelijke groeten,"

Drs. P.A. Waardenburg,

Zilverschoon 80, 7577 CA Oldenzaal"Onderwerp: 1 Ringprijzen
2 Suggesties

Geachte heer Perdeck,

Na een periode van ringwerkzaamheden op vond ik bij mijn thuiskomst Uw

brief van 011083 met de nieuwe ringprijzen.
Door eigen ervaringen met bezuinigingsproblemen in een organisatie, heb ik begrip

voor het feit dat een moeilijke keuze moet worden gemaakt uit louter impopulaire

maatregelen. Er is altijd wel kritiek, wat je ook doet.

Na enige beschouwingen over de kwestie wil ik een aantal suggesties doen. Moge-

lijk is er iets van bruikbaar, eventueel gemodificeerd.
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Het begrip "particuliere ringer" is nieuw voor mij, dus is het mij ook niet dui-

delijk wie en hoe ze "zo veel mogelijk worden ontzien". Ik zie wel een logische

gedachtengang bij de ingevoêrde prijsverhogingen. Hoe groter de ring, hoe groter

de terugmeldingskans, dus een progressieve stijging naarmate de ringmaat toeneemt.

Zijn misschien "particuliere ringers" de grootste afnemers van de kleine maten.

Hoewel ik het niet exact heb nagetrokken zou uit het ringverslag 1982 kunnen blij-
ken dat de meeropbrengst van de ringen bv. ƒ 7500,- zou zijn.
Voor de drie kleinste maten ƒ 1500,-, de drie volgende maten ƒ 1750,- en de rest

ƒ 4250,-. Het laatste cijfer is een slag in de lucht en kan wel veel lager of iets

hoger liggen. Kan van dit bedrag een hulpkracht worden betaald? Of was er al veel

eerder meeropbrengst van ringen en netten boven de kostprijs. Mijn vertrouwen dat

inderdaad, zoals in het verleden, ongeveer de kostprijs werd betaald, heeft wel

een knauw gekregen. Ik ben dan ook bang dat de ringers in de toekomst steeds ge-

confronteerd zullen worden met verhogingen buiten proportie. Het gevaar bestaat

dan dat het een elitaire aangelegenheid wordt en dat moet, dacht ik, duidelijk
niet. Hoewel de bijkomende kosten van ringers ook wel zullen variëren, bij mij

liggen die nu nog aanmerkelijk hoger dan de kosten voor ringen en netten. Ik denk

dan aan transport naar ringplaats, huisvesting op lokatie ver van huis e.d. Voor

velen zal toch het meeste tellen dat een forse rekening betaald moet worden aan

het VT. Dat telt het meeste denk ik voor mensen uit wat kleinere inkomensgroepen.

Hoewel ik niet op de ringersdag 1982 ben geweest heb ik de indruk dat daar niet

met de ringers over de prijsverhogingen is gesproken. Naar mijn mening was dit

wel de gelegenheid geweest om het meedenken te stimuleren en te komen tot voor

velen gemakkelijk aanvaardbare beslissingen. Op dat moment had ook de prijsver-

hoging geïntroduceerd kunnen worden als voorlopige maatregel, om daarna bij even-

tuele bruikbare ideeën hier weer vanaf te kunnen stappen. Het "ringen hamsteren"

was dan ook voorkomen.

Hier dan een aantal suggesties.

1. Andere wijze van verwerven van geld voor een hulpkracht.

Uitgaande van ƒ 7500,-, is dit bedrag ook te verwerven door een soort leges te

heffen voor de ringvergunning. In dit geval dus vooraf 300 ringers f 25,-. Het zou

natuurlijk ook veel meer kunnen zijn. Het is dan een vaste last die niet de ac-

tieve ringers extra straft voor hun ijver. De ringprijs moet dan wel terug naar de

+ kostprijs. Naar mijn mening de meest simpele oplossing.

2. Werkbesparing bij VT door betere coördinatie bij ringers.

Sinds het invoeren van de computer worden er veel terugmeldingen verstuurd die

in feite als eigen ringvangsten op de ringplaats kunnen worden beschouwd. Deze

terugmeldingen ontstaan doordat ringers na elkaar op de zelfde ringplaats of in

de naaste omgeving daarvan ringen. Laat die ringers contact met elkaar krijgen
en elkaar de ringnummers doorgeven zodat ze i.p.v. insturen van een terugmeldings-

formulier, de terugvangst vermelden op een eigen terugvangstformulier.
Als ik dit bv. in

....
niet had gedaan met

....
en anderen op ...

dan was het

aantal terugmeldingen in
...,

alleen al door de hoger geweest dan in

1982 en zou de aanvangszin van Uw brief niet geschreven kunnen zijn. Ook nu

had ik op ... contact met
...

om deze extra werkbelasting tot een minimum te

beperken. Ook met
...

tracht ik zoveel mogelijk voor de vangplaats ... e.e.a. in

goede banen te leiden.
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3. Steun VT bij het verk rijgen vanbelasting faciliteiten.

Indien bereikt kan worden dat de kosten voor de ringers van hun ringwerkzaamhaden

geheel of gedeeltelijk voor belastingaftrek in aanmerking zouden komen, als

prodeo werkzaamheden, moet dit voor veel ringers een aanmerkelijk financieel voor-

deel opleveren. Het is mij bij enkele pogingen nog niet gelukt maar ik hoor wel

eens dat er ringers zijn die dit wel bij hun belastinginspecteur gedaan krijgen.

Kunt U niet die slimmerd, of een belasting deskundige onder de ringers niet mobi-

liseren en ons allen de helpende hand toesteken. Ook van belang lijkt mij dat het

ringerswerk wat meer uit de recreatieve sfeer gehaald wordt. Dat moet kunnen nu

e.e.a. onder Landbouw en Visserij valt. Een formulering in de geest van de tekst

op de ringvergunning, met de nadruk op het verrichten van werkzaamheden ten be-

hoeve van de wetenschap, zou een steun zijn. Daarbij in acht nemende dat de werk-

zaamheden door beroepskrachten zouden worden verricht, met een honorarium, indien

de geldmiddelen er waren.

4. Daadwerkelijke hulp bij VT.

Ik kan me voorstellen dat er ringers zijn die daadwerkelijk op het VT een aantal

uren of dagen willen werken tegen maximaal vergoeding van reiskosten en verblijfs
kosten. Ik begrijp dat dat dan een kleine geschikte kern zou moeten zijn, bij

voorkeur uit de regio Arnhem. Ook besef ik dat e.e.a. niet geheel juist is t.o.v.

werkzoekenden, maar dat zou je ook kunnen zeggen van de vrijwillige medewerkers.

In beide gevallen is er geen geld om vaste medewerkers in dienst te nemen.

5. Subsidie van de Stichting VT aan het VT.

Mogelijk absurd, maar zon subsidie heeft meer effect dan de subsidie aan een

ringer die slechts een kleine bate voor de gelden voor de hulpkracht opbrengt.

6. Betaling ringen e.d. voor privé ringwerk.

Ik hoor wel eens dat er personen zijn die door hun werk in de diensturen voor VT,
ook hun privé ringwerkzaamheden met gratis ringen e.d. doen. Wellicht is het nu

het moment dienst en privé te scheiden.

Met vriendelijke groeten

Hoogachtend"

" Geachte heer Perdeck.

Uw aankondiging over de prijsverhoging van de ringen heeft mij pijnlijk getrof-

fen. Niet alleen de verhoging zelf, maar meer nog de wijze waarop de ringers zelf

gebruikt (c.q. misbruikt) worden om de bezuinigingskosten op te vangen.

De ringers vormen de bron van alle gegevens die het Vogeltrekstation nodig heeft

en door deze maatregel worden juist zij die onmisbaar zijn, getroffen.

De redenatie is dat alle ringers moeten bijdragen in de kosten. Op papier gebeurt
dat inderdaad. Maar een groot gedeelte van de ringers, namelijk zij die werkzaam

zijn bij bijvoorbeeld het R.I.N., Staatsbosbeheer, en dergelijke instanties, kun-

nen deze onkosten declareren en hoeven zodoende zelfs hun dure vangmiddelen als

netten en stokken niet te betalen.

U schrijft dat u gestreefd hebt naar een eerlijke verdeling van de kosten. Wel,

die is er in 't geheel niet. Niet alleen moeten de particuliere ringers zo voor

het totale tekort opdraaien, maar ook de meest aktieve ringers, zij die de meeste
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vogels ringen, moeten daarvoor extra boeten en worden door u afgestraft voor hun

ijver. De ringers zijn niet georganiseerd en kunnen zodoende geen vuist maken

wat ze daardoor kwetsbaar maakt. Ik had van het Vogeltrekstation juist steun in

dergelijke situaties verwacht in plaats van onsympathieke dwangmaatregelen.

De kosten van het ringen gaan steeds zwaarder drukken op het gezinsbudget (om

nog maar niet te spreken van de tijd en benzine die aan het ringen besteed wor-

den), zodat de kans bestaat dat er een elitair clubje van welgestelde ringers
overblijft die de kosten nog wel kunnen betalen. Ik kan me niet voorstellen dat

dat de bedoeling zal zijn.

Door de ringen duurder te maken bevordert u bovendien dat er minder vogels ge-

ringd gaan worden waardoor er minder inkomsten uit ringen zullen komen. Zodoende

verliest deze maatregel zijn zin.

Ik ben best bereid mij in te spannen voor het vinden van een oplossing, maar op

deze wijze laat u een bepaalde groep (de particuliere en de aktieve) ringers

bloeden. Ik verzoek u daarom met klem niet alleen de kostenverhoging ongedaan te

maken maar de prijzen zelfs te verlagen, aangezien die nu al onaangenaam hoog

zijn.

Hoogachtend,"

Namen en adressen zijn bij de redactie bekend. P.A Waardenburg


